亞洲大學

113 學年度亞大及元大「國際產業人才教育」財務金融碩士專班課程規劃

Curriculum for International Industrial Talent Education Master Program in Finance 2024 (English-Taught Program)

113.05.08 校課程委員會通過

Approved by the University Curriculum Committee on 113/05/08

畢業總學分:共計36 學分,含必修21學分,選修15學分

Credits for Graduation: 36 credits (21 credits of compulsory courses and 15 credits of elective courses)

類別 Category	科目名稱 Chinese Course Title	英文名稱 English Course Title	年級 Year	學期 Semester	學分數 Credits	備註 Reference
通識 課程選修 0學分 General Education Courses Credits	基礎華語文(一)	Beginner Chinese I	1	1	2	
	基礎華語文(二)	Beginner Chinese II	1	2	2	Such courses are not included in the calculation of graduation credits
	進階華語文會話與聽力(一)	Advanced Chinese Conversation and Listening (I)	1	2	2	
	進階華語文會話與聽力(二)	Advanced Chinese Conversation and Listening (II)	2	1	2	

類別 Category	科目名稱 Chinese Course Title	英文名稱 English Course Title	年級 Year	學期 Semester	學分數 Credits	備註 Reference
系必修 21 學分 Core Courses of the Department 21 Credits	投資學	Investments	1	1	3	研究型
	財金研究方法	Financial Research Method	1	1	3	研究型
	金融大數據分析	Financial Big Data Analytics	1	1	3	研究型
	專題實習	Internship	2	2	9	實用型
	碩士實作論文/技術報告	Thesis Research	2	2	3	實用型
系選修 15 學分 Elective Courses of the Department 15 Credits	金融市場競爭策略分析	Financial Market Competition Strategy Analysis	1	2	3	研究型
	財務報表分析	Financial Statements Analysis	1	2	3	研究型
	行為財務學	Behavioral Finance	1	2	3	研究型
	生成式智慧金融應用	Generative Intelligence in Financial Applications	2	1	3	實用型
	綠色金融與ESG投資實務	Green Finance and ESG Investment Practice	2	1	3	實用型

註記 Notes:

一、學生需透過「臺灣學術倫理教育資源中心」線上平台修習指定課程6小時,並於課程總測驗成績達及格標準,始得申請學位者試。

Students are required to complete designated courses totaling 6 hours through the online platform of the Center for Taiwan Academic Research Ethics Education and achieve a passing grade on the final course examination before they can apply for the master degree examination.

- 二、學生含碩士論文應修畢36學分(含)以上始能畢業,其中含系必修21學分及系選修15學分,始得畢業。
 - Students must complete a minimum of 36 credits, including the master's thesis, in order to graduate. This includes 21 credits of required courses and 15 credits of elective courses within the department.
- 三、華語文課程為選修課程,不包含在畢業學分內,學生於畢業時須達華語文B1檢定能力。

Chinese language courses are elective courses and are not counted towards graduation credits. Students must achieve a Chinese language proficiency level of B1 at the time of graduation.

四、本專班所訂之課程不接受抵免,錄取學生須修畢以上所有課程。

The courses offered in this program do not accept exemptions. Admitted students are required to complete all of the above courses. 系所主管簽章:

學院院長簽章: